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STIRIPESURSE.RO 
Un neurochirurg întors să profeseze în România demască haosul din sistem: 
În Marea Britanie, traseul pacientului e clar 
Loredana Codruț, 9 octombrie 2022 
 
Singurul român care deţine titlul de Fellow al Colegiului Regal Britanic de Chirurgie, medic 
neurochirurg care şi profesează acum în ţară, luând decizia de a reveni din Marea Britanie după 
8 ani, a povestit News.ro experienţa anilor petrecuţi în Anglia, despre diferenţele în linii mari 
dintre sistemul medical din Marea Britanie şi cel din România, dar şi ce proiecte are în 
desfăşurare în România. Medicul Horaţiu Ioani profesează la Spitalul Clinic Colentina din 
Capitală, unde are alături oameni care la rândul lor au lucrat în străinătate, însă s-au întors în 
ţară convinşi că se poate face şi aici performanţă, scrie News.ro. 
 
Dr. Ioani doreşte cel mai mult ca pacientul să ajungă cât de repede posibil la cea mai bună 
echipă medicală pentru el şi la tratamentul de care are nevoie, în ceea ce în Marea Britanie se 
numeşte ”clinical pathway” al pacientului, traseul clinic al pacientului, un segment extrem de 
bine dezvoltat în sistemul medical britanic. 
 
„A meritat întoarcerea în ţară, am găsit foarte multă deschidere, pe toate planurile, şi la nivel 
de decidenţi politici,şi administrativ, colegi, e de bine şi a fost productiv. 
 
Sunt fellow, membru eşti iniţial, şi apoi, după examen, devii fellow. E o certificare a ceea ce ai 
învăţat acolo, nu am nişte avantaje în viaţa de zi cu zi a titulaturii în sine, doar că am acces la 
colegi de acolo când vreau să discut cazuri. De exemplu, cazuri oncologice, tumori sau cazuri 
de chirurgie spinală complexă, adică avem discuţii legate de care ar fi cea mai bună terapie, 
facem o fixare mai mare, mai mică, o decompresie, chestii tehnice. Sau pe partea de oncologie, 
dacă au apărut ceva tratamente noi într-o anumită zonă care se dau în Anglia şi nu se dau în 
alte părţi sau ce mai zice cercetarea pe o anumită temă, lucruri de genul acesta”, a spus Dr.Ioani. 
 
Mai mulţi medici din echipa Dr. Ioani, dar şi din alte specialităţi prezente la Colentina, au ales 
să se întoarcă în ţară, să facă performanţă aici. Un pacient ajunge să fie văzut, îngrijit de 10-15 
medici de diferite specialităţi, afirmă Dr. Ioani. 
 
„Avem chiar mulţi medici din această categorie, cumva Colentina are foarte mulţi medici care 
activează şi care la un moment dat în formarea profesională au mers în străinătate, pe linia asta 
sunt şi pe neurochirurgie şi în alte specialităţi sunt medici care au parcurs etape de pregătire şi 
în străinătate şi care s-au întors în România şi încă ţin legătura cu ţările pe unde au fost. Strict 
departamentul de neurochirurgie are 8 medici, dar noi nu trăim într-o bulă, colaborăm cu 
medicii de la Colentina, în total pentru un pacient care vine la tratament la mine cred că sunt 
vreo 10-15 specialişti şi personal care intervine într-o formă sau alta al managementului, de la 
consultul de cardiologie, kinetoterapie, anestezie, neurologie”, a explicat medicul 
neurochirurg. 
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Diferenţa faţă de sistemul de sănătate britanic: clinical pathway, sau traseul pacientului. Există 
proceduri clare în Marea Britanie care se aplică atunci când pacientul cu o anumită afecţiune 
trebuie să primească îngrijire medicală. Un pacient cu o tumoră cerebrală trebuie să aibă în 
doar câteva zile un plan de tratament bine stabilit, explică medicul. Sistemul de acces rapid la 
medici şi tratament trebuie implementat în mod deosebit în cazul zonelor rurale, accesul fiind 
mult mai uşor în centrele universitare. 
 
„În primul rând, e o chestie aşa, care nu e ceva palpabil, este vorba despre parcursul pacientului, 
clinical pathway. Sunt nişte proceduri prin care pacientul cu o anumită afecţiune trebuie să 
ajungă cât mai rapid la echipa cea mai bună care poate să-l trateze, de exemplu un pacient cu 
o tumoră cerebrală trebuie să aibă un plan de tratament în decurs de o săptămână, să înceapă să 
fie implementat cât mai repede, asta decid specialiştii care se ocupă de asta, şi pentru asta sunt 
nişte proceduri care se respectă, nu-i primul venit primul servit ci afecţiunea are prioritate în 
funcţie de gravitate. 
 
Acuma sunt medici care cumva se zbat ei pentru pacienţii lor ( n.red. referindu-se la sistemul 
medical din România) să-i trimită către o echipă care poate să-i managerieze, vorbim despre 
pacienţii din provincie, că în Bucureşti acum cam ai acces la orice echipă de orice specialitate 
destul de rapid. 
 
În Anglia, sistemul ăsta nu era forjat ca să zic aşa în centrele universitare, locul unde se vedea 
eficienţa lui era în comunităţi din acestea de 10-15 mii de locuitori, undeva la distanţă de un 
centru universitar, unde erai diagnosticat cu o problemă şi atunci erau toate aceste pathway-uri 
astfel încât pacientul respectiv să primească aceeaşi îngrijire pe care ar primi-o un pacient într-
un centru universitar, aici este provocarea. 
 
În jurul acestui concept de acces rapid la specialităţi se poate construi sistemul sanitar practic. 
Este de adăugat că accesul rapid la diverse specialităţi este o afirmaţie destul de generală, pentru 
că în ziua de astăzi nu prea se mai vorbeşte despre specialitate de sine stătător”, a precizat Dr. 
Ioani. 
 
Specialităţile medicale, nişate în Marea Britanie. Acolo există foarte mulţi medici specializaţi 
pe o anumită parte a corpului sau pe o anumită patologie. „În Anglia nu se numeşte că trebuie 
să ajungi la un neurochirurg, ci la un neurochirurg vascular”, spune medicul. 
 
„Specialităţile, datorită nivelului mare de cunoştinţe necesare care apare în fiecare specialitate, 
au ajuns să fie foarte nişate, adică există specialişti pe chirurgie spinală complexă, specialişti 
pe neuro-oncologie, specialişti pe neurologie vasculară, în Anglia nu se numeşte că trebuie să 
ajungi la un neurochirurg, trebuie să ajungi la un neurochirurg vascular sau la un radiolog 
intervenţionist sau la un ortoped specializat pe genunchi. 
 
Aici ar fi provocarea, pentru că în această zonă inclusiv centrele universitare mari din ţară sunt 
deficitare, adică nu există într-un centru ca Bucureşti, Cluj, Iaşi, Timişoara acelaşi grad de 
nişare şi supraspecializare cum există într-un centru universitar din Anglia, Franţa, Germania”, 
a explicat medicul. 
 
Telemedicina în Anglia, normalitate chiar înainte de pandemie. Telemedicina este medicina la 
ei, a spus Dr. Horaţiu Ioani. Medicul explică traseul pacientului şi munca medicilor într-o zi 
obişnuită de gardă, într-o unitate sanitară din Marea Britanie. 
 
„Telemedicina este medicina la ei, adică interacţiunea iniţială cu un pacient este, printr-o formă 
de telemedicină, sau monitorizările se fac printr-o formă de telemedicină. De exemplu, în 
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Anglia noi primeam zilnic într-o zi de gardă, zi de gardă însemnând de la 8 la 8 seara, primeam 
cam 50-70 de apeluri într-o formă sau alta, cumva cereri de evaluare. Din astea 2 sau 3 
ajungeam să le vedem fizic în ziua respectivă, după care erau cazurile care intrau pe diferite 
clinical pathways, pacientul acesta este de neurovascular, acesta de oncologie, acesta de spital, 
pe aceştia urma să-i vezi după ce treceau prin diferite filtre ale comisiilor respective, dar absolut 
toate aceste interacţiuni treceau printr-o formă de prezentare de caz, ori erau pacienţi care sunau 
şi aveau cumva acces prin secretariatul secţiei către medicul de gardă, se lua o anamneză, 
detaliile cazului şi apoi se spunea: ”Bun, discută cu medicul de familie sau medicul curant 
tratamentul ăsta şi apoi vii dacă lucrurile nu se ameliorează!”. Asta era partea de pacient către 
medic, apoi de la medici din toată zona pe care noi o deserveam, spitalul unde eram deservea 
o populaţie de 4 milioane şi jumătate. 
 
Şi erau medici care ne sunau, medici neurologi, ortopezi, reumatologi, cu o anamneză a 
pacientului, ne trimiteau imagistica, şi noi luam o decizie, decizia fiind: ”Trimite-l la noi sau 
dă-i tratamentul ăsta şi sună-ne peste 7 zile să-mi spui cum a răspuns la tratament şi îl aducem 
atunci sau nu”. 
 
Dr.Ioani: „Ceea ce vă spun era povestea de dinainte de pandemie, telemedicina era pur şi 
simplu o optimizare a modului în care se fac lucrurile”. 
 
Apoi era partea de monitorizări, de follow-upuri, de pacienţi cărora le-ai dat un tratament şi 
trebuiau să revină cu răspunsul la terapie, prin telemedicină. Ceea ce vă spun eu este povestea 
de dinainte de pandemie, era pur şi simplu o optimizare a modului în care se fac lucrurile. 
 
Dacă pacientul avea nevoie de o formă de tratament fizic, venea fizic şi se făceau lucrurile, dar 
era mult mai convenabil pentru toată lumea ca pacientul să fie manageriat de un medic din 
spitalul de unde e şi noi să oferim doar această ”expert opinion”, în cazul în care aveau nevoie 
de ceva de la noi, sigur îl aduceam şi rezolvam problema la spitalul universitar”, a detaliat Dr. 
Horaţiu Ioani. 
 
Medicentrum.ro, un proiect menit să faciliteze accesul pacienţilor la medici de diferite 
specialităţi. Medicii care sunt înscrişi în proiectul Dr. Ioani pot decide să-şi consulte pacienţii 
inclusiv în spitalele de stat. Cum funcţionează platforma 
 
„Este o platformă de telemedicină, este o platformă care facilitează accesul pacienţilor la 
medici şi are două componente: este varianta în care pacientul ştie că are nevoie de acces la o 
specialitate, de exemplu caută un reumatolog, un ortoped, un chirurg, să discute o problemă pe 
care o are, şi atunci platforma găseşte în 4 ore un medic disponibil, noi avem acces la programul 
medicilor şi dacă omul caută doar o opinie pe o specialitate, efectiv noi găsim medicul care 
poate să răspundă cel mai rapid. 
 
Accesul este contracost, la platformă, strict interacţiunea prin platformă cu medicul, apoi, la 
nivelul următor, dacă cumva pacientul trebuie să ajungă fizic la medic, aici fiecare medic îi 
spune pacientului unde poate să-i managerieze cazul. 
 
Dacă îşi doresc medicul şi pacientul, poate să ajungă şi la un spital de stat, dar noi oferim doar 
interacţiunea cu medicul şi medicul de acolo decide care e cea mai bună soluţie pentru un 
pacient. Este exact modelul din Marea Britanie, eu acum încerc să-l particularizez la 
necesităţile României, sunt unele lucruri care nu sunt compatibile cu sistemul românesc, dar 
cam asta fac acum, modelul la bază este britanic, customizat la nevoile României”,a explicat 
medicul. 
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Second opinion dar şi o primă opinie medicală, căutate de pacienţi în egală măsură pe 
platformă. Un medic poate fi găsit de pacienţi în 4 ore. 
 
„Sunt proporţii relativ egale, second opinion, adică am fost la un medic undeva în ţară şi vreau 
să văd ce-mi spune şi alt medic despre aceeaşi problemă, asta pe de o parte, pe de altă parte 
sunt foarte mulţi care efectiv vin per primam la medicentrum, adică am fost la un medic x care 
mi-a dat o recomandare către reumatologie, cardiologie şi vreau să ştiu care ar fi paşii de urmat 
şi cum pot să ajung să fac anumite proceduri. 
 
Este varianta aceasta cu medic în 4 ore, adică alegi specialitatea şi noi găsim medic în 4 ore 
care să discute cu pacientul, dar este şi varianta cu medici care sunt înregistraţi individual şi 
unii pacienţi îi caută pe ei, personal: ”Vreau să merg la doctorul x pe reumatologie, nu vreau 
să merg la orice reumatolog”. Pui cazul către medic cu documente medicale şi imagistică, este 
foare simplu,noi avem şi pacienţi de 80 de ani care se descurcă, fac nişte poze şi le dai acolo, 
apoi medicul sună înapoi cam în 24/48 de ore şi se discută cazul cu pacientul, i se explică pas 
cu pas ce-i de făcut”, a precizat medicul. 
 
Ce ar vrea să schimbe în sistemul medical de la noi astfel încât pacienţii să poată primi cea mai 
bună îngrijire medicală posibilă. Există soluţii pentru a putea fi scurtat drumul de la diagnostic 
la tratament. 
 
„Dezvolt ceva în sistem, este un proiect în desfăşurare pe medicentrum, se numeşte proiectul 
medic-medic, adică un medic să poată să trimită foarte rapid cazul către alt medic şi să poată 
să şi discute cazul, adică noi în timp ce avem această conversaţie, eu sunt în aşteptarea unor 
cazuri din Timişoara, Oradea şi Bucureşti care vin pe sistemul acesta medic-medic, adică 
medici care trimit nişte cazuri care intră în zona de neurochirurgie şi pe care o să le discutăm 
probabil în decursul zilei de azi şi scurtăm foarte mult timpul de la diagnostic la tratament 
pentru pacient. Contactul l-am primit aseară, acum se încarcă, probabil peste 2 ore intru, văd 
imagistica, trimit planul meu şi până la finalul zilei de azi vom avea un plan pentru pacienţii 
oncologici”, a declarat pentru News.ro medicul neurochirurg Horaţiu Ioani de la Spitalul 
Colentina. 
 
 
NEWS.RO 
IGPR: 17 dispozitive de monitorizare electronică, montate de la începutul 
lunii / Un bărbat din Sectorul 5 şi-a înlăturat brăţara, după ce a tăiat-o, fiind 
prins şi reţinut / Numărul actelor de violenţă domestică, în creştere 13,3% 
faţă de 2021 
Redacția, 10 octombrie 2022 
 
Poliţia Română anunţă, luni, că, de la începutul lunii, au fost montate 17 dispozitive de 
monitorizare electronică. În acelaşi interval au fost constatate mai multe infracţiuni în legătură 
cu încălcarea ordinelor de protecţie. Un bărbat din Sectorul 5 şi-a înlăturat brăţara, după ce a 
tăiat-o, fiind prins şi reţinut. 
 
Comisarul-şef de poliţie Mihai Venea din cadrul Direcţiei de Ordine Publică - Inspectoratul 
General al Poliţiei Române a transmis, luni, date despre operaţionalizarea, începând cu data de 
1 octombrie, a Sistemului Informatic de Monitorizare Electronică. 
 
Sistemul a fost implementat la nivelul Direcţiei Generale de Poliţie a Municipiului Bucureşti 
şi al inspectoratelor de poliţie judeţene Iaşi, Mureş şi Vrancea.  



5 
 

 
“Până astăzi, 10 octombrie 2022, au fost montate 17 dispozitive de monitorizare electronică şi 
a încetat măsura în 5 astfel de cazuri. De asemenea, poliţiştii au constatat 10 infracţiuni în 
legătură cu monitorizarea electronică, dintre care 1 pentru săvârşirea infracţiunii de distrugere, 
1 de încălcarea de către persoana împotriva căreia a fost emis un ordin de protecţie a măsurilor 
stabilite prin acesta şi 8 de încălcare de către persoana împotriva căreia a fost emis un ordin de 
protecţie provizoriu a măsurilor dispuse prin ordinul de protecţie provizoriu”, a transmis sursa 
citată.   
 
În cadrul dosarelor penale întocmite, au fost dispuse 2 măsuri preventive, o persoană fiind 
reţinută şi una reţinută şi ulterior arestată preventiv.  
 
“La data de 6 octombrie a.c., poliţişti din cadrul Direcţiei Generale de Poliţie a Municipiului 
Bucureşti, sub supravegherea Parchetului de pe lângă Judecătoria Sectorului 5, au reţinut un 
bărbat, faţă de care sunt efectuate cercetări pentru săvârşirea infracţiunilor de încălcarea 
Ordinului de Protecţie Provizoriu şi distrugere”, a mai precizat sursa citată.   
 
Mihai Venea a precizat că poliţişti din cadrul Sectiei 19 Poliţie au fost sesizaţi, prin sistem 112, 
cu privire la faptul că la o adresă din Sectorul 5 al Capitalei, s-a semnalat o alertă privind 
distrugerea unei brăţări de monitorizare, de către un bărbat.  
 
“Deplasându-se la faţa locului, poliţiştii au stabilit că bărbatul, căruia i-a fost montată brăţara 
de monitorizare la începutul acestei luni, de către poliţişti din cadrul Secţiei 17,  ar fi folosit un 
obiect tăietor-înţepător pentru a tăia dispozitivul de localizare, reuşind să îl îndepărteze de pe 
glezna piciorului. S-a relaţionat cu unitatea de Parchet, faţă de bărbat fiind dispusă măsura 
reţinerii, pentru 24 de ore”, a explicat Venea.   
 
Potrivit acestuia, ulterior, instanţa a dispus faţă de acesta măsura arestării preventive, pentru 30 
de zile, pentru încălcarea Ordinului de Protecţie Provizoriu şi distrugere.   
 
De asemenea, la data de 6 octombrie, poliţişti din cadrul Direcţiei Generale de Poliţie a 
Municipiului Bucureşti, sub supravegherea Parchetului de pe lângă Judecătoria Sectorului 4, 
au reţinut un bărbat, în vârstă de 38 de ani, faţă de care sunt efectuate cercetări sub aspectul 
săvârşirii infracţiunii de nerespectarea măsurilor dispuse prin Ordinul de Protecţie Provizoriu.  
 
“În fapt, la data de 6 octombrie a.c., poliţişti din cadrul Sectiei 16 Poliţie au fost sesizaţi, de 
către un bărbat, cu privire la faptul că miercuri, 5 octombrie a.c.,  în timp ce se afla la domiciliu, 
în Sectorul 4, a fost lovit şi ameninţat de către tatăl său vitreg. Poliţiştii au întocmit formularul 
de evaluare a riscului, constatându-se astfel existenţa unui risc iminent, motiv pentru care, 
împotriva bărbatului s-a emis Ordinul de Protecţie Provizoriu, pe o perioadă de 5 zile. De 
asemenea, acestuia i s-a aplicat şi sistemul de monitorizare, cu brăţară electronică”, a mai 
precizat Venea.   
 
Ulterior, în jurul orei 16.30, aceeaşi subunitate de poliţie, a fost sesizată, prin dispeceratul 
SIME, cu privire la faptul că bărbatul de 38 de ani a pătruns în perimetrul de siguranţă al 
victimei, încălcând astfel obligaţia impusă prin ordinul de protecţie.  
 
 “Deplasându-se de urgenţă la faţa locului, poliţiştii l-au depistat pe bărbat, acesta fiind condus 
la audieri. În baza probatoriului administrat, cel în cauză a fost reţinut pentru o perioadă de 24 
de ore”, a mai transmis sursa citată.   
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Potrivit oficialilor Poliţiei Române, utilizarea sistemelor electronice permite o creştere a 
gradului de asigurare a măsurilor de protecţie a drepturilor persoanelor protejate, dar nu 
reprezintă o măsură de constrângere, ci o metodă de monitorizare/supraveghere, care permite 
urmărirea modului de respectare a măsurilor dispuse în cadrul unor proceduri judiciare.   
 
 Monitorizarea se realizează automat, fără intervenţie umană, sistematic şi exclusiv pe teritoriul 
României, asupra unor dispozitive electronice, pe baza identificatorului acestora şi în raport de 
anumite reguli. Identitatea persoanei supravegheate şi a persoanei/persoanelor protejate, care 
poartă dispozitivele electronice, va fi cunoscută doar de poliţistul de supraveghere care creează 
semnalarea.   
 
După introducerea în sistem a semnalării, poliţistul nu va avea acces la datele de localizare ale 
celui care poartă dispozitivul electronic.   
 
Numai în măsura în care va fi generată o alertă (ce notifică încălcarea unei reguli stabilite) va 
fi posibilă asocierea identificatorului dispozitivului cu datele cu caracter personal existente în 
cazul de monitorizare, prin preluarea, în mod automat, odată cu generarea alertei şi transmiterea 
acestora, împreună cu alte date de intervenţie, către dispeceratul S.I.M.E. şi 112 şi astfel, către 
cel mai apropiat echipaj din rândul forţelor de ordine, pentru intervenţie.  
 
“Astfel, în primele 8 luni ale anului 2022, la nivel naţional, numărul faptelor penale care 
constituie fapte de violenţă domestică a fost de 36.921 de infracţiuni, în creştere cu 13,3% faţă 
de primele 8 luni ale anului trecut. Cele mai multe fapte, 23.151, au fost de loviri sau alte 
violenţe. Vorbim de un număr mare de infracţiuni de violenţă în familie, ceea ce ne arată 
aploarea fenomenului şi necesitatea de a interveni cu toate mijloacele legale pentru diminuarea 
lui. Dar, în acelaşi timp, acest număr ne arată şi faptul că victimele violenţei domestice au din 
ce în ce mai mare încredere să ne sesizeze”, au mai transmis oficialii Poliţiei Române.    
 
De asemenea, au fost emise de către instanţele judecătoreşti 7.331 de ordine de protecţie, 3.469 
(aproape jumătate) din totalul acestora fiind provenite din ordine de protecţie provizorii.  
 
Referitor la nerespectarea ordinului de protecţie, au fost sesizate peste 2.000 de infracţiuni.  
 
În această perioadă, au fost emise de poliţişti  8.765 de ordine de protecţie provizorii (cu 1.644 
mai multe faţă de primele 8 luni ale anului 2021, respectiv cu un procent de 23,1%), 3.469 
dintre acestea fiind transformate în ordine de protecţie, reprezentând 40%.   
 
Referitor la nerespectarea ordinului de protecţie provizoriu, au fost sesizate 579 de infracţiuni. 
 
 
 
AGERPRES.RO 
Cetăţenii Sectorului 1 ar putea beneficia de tichete pentru energie de 1.000 
lei, anunţă Clotilde Armand 
Alina Novăceanu, 10 octombrie 2022 
 
Primarul Sectorului 1, Clotilde Armand, a anunţat, luni, un proiect prin care fiecare cetăţean 
major cu domiciliul în sector ar putea primi un tichet anticriză de 1.000 lei pentru energie şi a 
făcut apel la reprezentanţii partidelor politice din Consiliul Local să lase "calculele electorale" 
şi să aprobe acest proiect. 
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"Vă prezint astăzi, în premieră pentru administraţiile locale, măsurile noastre pentru cetăţenii 
sectorului afectaţi de actuala criză energetică. Oferim un sprijin financiar cetăţenilor din 
Sectorul 1 pentru a putea trece mai uşor de criza energetică. Încurajăm implementarea unor 
măsuri de eficienţă energetică în fiecare locuinţă din Sectorul 1. Oferim 200 milioane de lei 
locuitorilor din Sectorul 1. E vorba de un sprijin financiar sub formă de tichet anticriză în 
valoare de 1.000 lei pentru fiecare locuitor", a declarat Armand, într-o conferinţă de presă. 
 
Ea a precizat că ajutorul este nominal şi va primi acest tichet anticriză fiecare locuitor care a 
împlinit 18 ani. "De acest ajutor nu vor beneficia decât cetăţenii care au domiciliul în Sectorul 
1", a mai precizat Clotilde Armand, adăugând că fiecare cetăţean va primi tichetul acasă. 
 
Potrivit primarului Sectorului 1, sursa banilor pentru aceste tichete provine din economiile 
făcute din renegocierea contractului cu operatorul de salubritate: 100 milioane de lei în 2021 
şi 100 milioane de lei în 2022. 
 
"PNL şi PSD spuneau că nu fac nimic cu banii pe care i-am obţinut din renegocierea acestui 
contract investigat de DNA. Acum fiecare cetăţean va simţi în buzunarul său unde sunt 
economiile făcute. Avem fonduri financiare la dispoziţie. Ştiţi deja că PNL, PSD ne-au blocat 
în Consiliul local toate investiţiile propuse în peste 10 şedinţe de consiliu local. Mai ales 
hotărârile care vizau eficientizarea energetică a imobilelor din Sectorul 1. (...) Lansez un apel 
către toate formaţiunile politice să lase orgoliul de partid şi calculele electorale şi să vină în 
sprijinul cetăţenilor, votând la următoarea şedinţă de consiliu local acest proiect", a mai spus 
Armand. 
 
Primarul a adăugat că va convoca, luni, o şedinţă de Consiliu local, care va avea loc într-o 
săptămână, iar această hotărâre de consiliu va fi supusă la vot. 
 
"Este o măsură anticriză care poate fi aplicată rapid.(...) De aceşti bani, locuitorii sectorului pot 
alege singuri destinaţia investiţiilor prioritare pe capitolul energie", a mai spus Clotilde 
Armand, menţionând în acest sens izolarea imobilului, instalarea panourilor fotovoltaice sau 
pompe de căldură, de ferestre sau uşi noi, calorifere noi alte sisteme de încălzit, achiziţia sau 
schimbarea centralei de apartament sau de bloc şi, acolo unde e posibil, achitarea facturilor la 
energie. 
 
Clotilde Armand a susţinut că aceasta este soluţia pe care administraţia locală a Sectorului 1 a 
găsit-o potrivită pentru cetăţeni, în acest moment, "în lipsa unor măsuri de sprijin adoptate de 
Guvernul României". 
 
Ea a adăugat că această soluţie ar putea fi extinsă şi la nivelul altor primării conduse de 
reprezentanţi USR. 
 
 
 
NEWS.RO 
Directorul Bibliotecii Naţionale, invitat de USR la audieri în Parlament, pe 
17 octombrie / Partidul solicită deblocarea accesului la tezele de doctorat 
Anca Petrescu, 10 octombrie 2022 
 
Deputatul USR şi preşedintele Comisiei pentru cultură din Camera Deputaţilor Iulian Bulai l-
a invitat la Parlament pe directorul Bibliotecii Naţionale a României Adrian Cioroianu, pe 17 
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octombrie, la ora 13.00, pentru a discuta despre actualul blocaj în accesarea tezelor de doctorat 
aflate la bibliotecă şi pentru a identifica soluţiile legale şi administrative de rezolvare a situaţiei. 
 
USR a demarat, vineri, un maraton de transcriere pentru teza de doctorat a ministrului Lucian 
Bode, teză accesibilă exclusiv în format digitalizat la Biblioteca Naţională a României, arată 
un comunicat de presă al partidului. 
 
Transcrierea se poate face doar de mână deoarece un regulament din 2016 al instituţiei prevede 
ca tezele de doctorat aflate în custodia Bibliotecii Naţionale a României pot fi consultate doar 
de la două calculatoare din incinta Bibliotecii, fără posibilitatea de a le consulta online. Chiar 
şi în cazul în care persoanele ce doresc să consulte tezele de doctorat se deplasează la sediul 
instituţiei conduse de Adrian Cioroianu, lucrările nu pot fi fotografiate, singura variantă rămasă 
fiind transcrierea de mână. 
 
Vineri, Cristian Ghinea şi Iulian Bulai s-au apucat să transcrie lucrarea. Deputaţii USR Denisa 
Neagu, Diana Buzoianu şi Iulian Lorincz se află, luni, la Biblioteca Naţională pentru a continua 
să transcrie teza lui Lucian Bode. 
 
 
ADEVĂRUL.RO 
Avocatul Poporului deschide porțile la Slobozia, în perioada 10-14 octombrie 
Ionela Stănilă, 10 octombrie 2022 
 
Biroului Teritorial Slobozia al instituției Avocatul Poporului organizează “Zilele Porților 
Deschise” în perioada 10-14 octombrie, în intervalul orar 10.00-14.00. Prin acest eveniment se 
marchează și 25 de ani de la înființarea instituției Avocatul Poporului. 
 
Evenimentul este dedicat jurnaliștilor, studenților care studiază specializările Drept, Științe 
Sociale, Jurnalism și Comunicare, Administrație Publice, precum și cetățenilor sau elevilor de 
gimnaziu și liceu. 
 
Biroul Avocatul Poporului s-a deschis oficial la Slobozia pe 17 septembrie 2021 şi coordonează 
activitatea şi în judeţele Călăraşi, Giurgiu, Teleorman şi Ilfov. Instituţia Avocatul Poporului 
are rolul de a media relaţia cetăţenilor cu instituţiile statului. 
 
Petiţiile către Avocatul Poporului pot fi transmise sub orice formă, instituţia având şi un 
program de audienţe: luni şi miercuri, între orele 10.00 şi 14.00; marţi şi joi, între orele 12.00 
şi 16.00. Biroul Avocatului Poporului este deschis în incinta Primăriei Slobozia, în fostele 
birouri ale Serviciului Taxe şi Impozite. 
 
Apărător al drepturilor și libertăților persoanelor 
Avocatul Poporului este organizat şi funcţionează în România exercitând un mandat general 
de apărător al drepturilor şi libertăţilor persoanelor fizice în raporturile acestora în special cu 
autorităţile publice. 
 
Avocatul Poporului are dreptul să facă anchete proprii, să ceară autorităţilor administraţiei 
publice orice informaţii sau documente necesare anchetei, să audieze şi să ia declaraţii de la 
conducătorii autorităţilor administraţiei publice şi de la orice funcţionar care poate da 
informaţiile necesare soluţionării petiţiei. 
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De asemenea, în exercitarea atribuţiilor sale, Avocatul Poporului emite recomandări. Prin 
recomandările emise, Avocatul Poporului sesizează autorităţile administraţiei publice asupra 
ilegalităţii actelor sau faptelor administrative. 
 
14 birouri, înființate la nivel teritorial 
Pentru a facilita accesul tuturor cetăţenilor, atât din zonele urbane, cât şi din zonele rurale, la 
instituţia Avocatul Poporului, la nivel teritorial au fost înfiinţate 14 birouri, care îşi desfăşoară 
activitatea pe raza teritorială de competenţă jurisdicţională a curţilor de apel, fiind organizate 
în: Alba-Iulia, Bacău, Braşov, Constanţa, Cluj-Napoca, Craiova, Galaţi, Iaşi, Oradea, Piteşti, 
Ploieşti, Suceava, Târgu-Mureş şi Timişoara. 
 
Biroul Teritorial al Avocatului Poporulul va avea în primă instanţă 3 angajaţi şi va deservi alte 
4 judeţe limitrofe Ialomiţei. Ulterior, în funcţie de volumul de sesizări şi petiţii, numărul 
angajaţilor ar putea creşte. 
 
Instituţia Avocatul Poporului are rol de mediere între cetăţeni şi instituţiile statului şi nu poate 
reprezenta în instanţă petenţii. Instituţia are peste 120 de angajaţi, iar la nivelul întregii ţări au 
fost deschise până acum 14 Birouri Teritoriale. 
 
 
 
TRANSILVANIA365.RO 
Ziua Porților Deschise la Avocatul Poporului 
Cristi Florea, 10 octombrie 2022 
 
Cu ocazia aniversării a 25 de ani de la înființare, Instituția Avocatul Poporului din România 
organizează la sediul central și la sediile birourilor teritoriale, „Zilele porților deschise” pentru 
jurnaliști, studenți la științe juridice, științe sociale, jurnalism și comunicare, administrație 
publică, precum și elevi de gimnaziu și liceu. Potrivit art.59 din Constituția României, Avocatul 
Poporului îşi exercită atribuţiile din oficiu sau la cererea persoanelor lezate în drepturile şi în 
libertăţile lor, în limitele stabilite de lege, iar utorităţile publice sunt obligate să asigure 
Avocatului Poporului sprijinul necesar în exercitarea atribuţiilor sale. Pentru realizarea rolului 
său constituţional şi legal, Avocatul Poporului, primeşte, examinează şi soluţionează, în 
condiţiile legii, petiţiile adresate de orice persoană fizică, fără deosebire de cetăţenie, vârstă, 
sex, apartenenţă politică sau convingeri religioase. 
 
Ca urmare, vă invităm la întâlnirea organizată pentru jurnaliști, în data de 13 octombrie 2022, 
începând cu ora 12,00, la sediul Biroului Teritorial Brașov al instituției Avocatul Poporului, B-
dul Mihail Kogălniceanu nr.23, Bl.C7, Cam.402. 
 
 
 
ȘTIRILEPROTV.RO 
Înalta Curte de Casație și Justiție a admis cererea Elenei Udrea de sesizare 
a Curţii Constituţionale 
10 octombrie 2022 
 
 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a admis, luni, cererea Elenei Udrea de sesizare a Curţii 
Constituţionale cu privire la articolul de lege care a permis anterior ÎCCJ să ceară un aviz de la 
Curtea de Justiție a Uniunii Europene. 
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În baza acestui aviz de la CJUE, ÎCCJ a respins contestația în anulare formulată de Udrea în 
dosarul "Gala Bute". 
"Admite cererea de sesizare a Curţii Constituţionale cu excepţia de neconstituţionalitate a 
dispoziţiilor art. 2 alin. 1 lit. b) din Legea nr. 173/2022 pentru adoptarea unor măsuri necesare 
punerii în aplicare a Protocolului nr. 16 la Convenţia pentru apărarea drepturilor omului şi a 
libertăţilor fundamentale, formulată de recurenta condamnată Udrea Elena Gabriela în dosarul 
nr. 309/1/2019. Dispune sesizarea Curţii Constituţionale cu excepţia de neconstituţionalitate 
invocată", se arată în minuta ÎCCJ. 
 
În prezent, Elena Udrea se află în Penitenciarul Târgșor, după condamnarea definitivă la șase 
ani de închisoare, în dosarul "Gala Bute". 
 
 
 
ANTENA3.RO 
Decizie de ultimă oră în cazul medicului de la Polizu acuzat că arunca 
bebeluși născuți prematur la gunoi și îi lăsa să moară. 
Redacția, 10 octombrie 2022 
 
Florian Robe, un medic ginecolog din cadrul Spitalului Polizu, care activează și la alte spitale, 
este acuzat oficial de tentativă de omor calificat prin cruzimi. 
 
Ginecologul Florian Robe a fost audiat ca suspect, la Parchetul de pe lângă Tribunalul 
București, în cazul "Abatorul de Copii". 
 
Colegiul Medicilor din Municipiul Bucureşti (CMMB) s-a autosesizat şi a declanşat o cercetare 
disciplinară, ca urmare a informaţiilor apărute în spaţiul public referitoare la cazul unui medic 
de la Maternitatea Polizu care este acuzat de malpraxis în privinţa comportamentului faţă de 
copiii născuţi prematur. 
 
Astfe, surse din spital au declarat pentru Antena 3 CNN că dr. Florian Robe nu se va ocupa de 
nașteri în aceasta perioada, doar va asista, va face recomandări și monitorizări. Acesta va merge 
la spital în fiecare zi, la program normal. 
 
Medicul Florian Robe, acuzat că lăsa bebelușii prematuri să moară 
Potrivit avocatului Cuculis, medicul este acuzat că lăsa copiii prematuri să moară sau chiar "îi 
omora el" pentru a "nu mai ocupa un loc în incubator". 
 
"Eu am reușit să documentez acest caz, însă reiese din declarațiile date de martori că Polizu, 
prin acest "Dr. Robe", era un abator de copii prematuri, aruncați la propiu în coșul de gunoi, 
până mureau", spune avocatul Cuculis. 
 
Un bebeluș născut prematur, aruncat de medic într-o pungă, salvat de o asistentă. Copilul are 
astăzi 3 ani 
Potrivit surselor Antena 3 CNN, există o singura plângere penală, depusă de părinți, referitoare 
la un copil care ar fi fost găsit încă viu de o asistentă. Încă respira, punga nu era legată. Aceasta 
i-ar fi zis medicului, iar el a zis 'eh lasă ca moare el'. Asistenta, însă, l-a salvat. 
 
Aceleași surse au dezvăluit că în acest caz au fost audiați părinții copilului și mai multe 
asistente. La audieri asistentele ar fi povestit ca așa se întâmplă cu unii născuți prematur, dar 
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nu se știe dacă alții erau morți sau nu și nici nu există vreo posibilitate ca anchetatorii să mai 
poată afla acum. 
 
Sursele Antena 3 CNN spun că ar exista și imagini cu medicul când îl aruncă pe copilul în 
cauză. Fapta s-ar fi petrecut în urmă cu trei ani, la nașterea bebelușului, iar părinții au depus 
plângere penală anul acesta. 
 
A anunțat mama copilului că bebelușul a murit. După ce o asistentă l-a salvat pe cel mic, 
medicul a spus părinților că este o minune de Paște și copilul a înviat 
Copilul avea 6 luni și un pic când s-a născut și cântărea un kg. Mama spune chiar că medicul a 
pus-o să semneze că a murit, iar după ce o asistentă a salvat bebelușul, acesta a anunțat-o că a 
fost o minune de Paște și a înviat, potrivit surselor Antena 3 CNN. 
 
12 ore ar fi stat copilul în pungă până să fie salvat. 
 
Inițial două asistente i-ar fi zis medicului că bebelușul respiră, trăiește, plânge. Medicul le-ar fi 
spus să-l lase că este mort. Copilul a fost pus într-o pungă și abia după 12 ore o altă asistentă, 
care trebuia să-l ducă la anatomie patologică, l-a găsit în viață și l-a dus la incubator. 
 
 
AVOCATNET.RO 
Cei ce îngrijesc persoane cu dizabilități vor putea primi un concediu plătit 
de 30 de zile, au votat senatorii 
Dragoș Niculescu, 11 octombrie 2022 
 
Lista actuală a concediilor medicale pe care le pot primi salariații va fi extinsă, potrivit unui 
proiect ce a primit luni votul favorabil al senatorilor, astfel încât să se adauge și unul destinat 
celor care îngrijesc persoane ce îndeplinesc criterii de încadrare în grad de handicap, ce se află 
la prima astfel de solicitare. Concediul va putea fi de cel mult 30 de zile și se va acorda doar 
celor ce au fost angajați cel puțin șase luni în ultimul an. 
 
Astfel, orice salariat va obține dreptul de a cere un concediu și indemnizația aferentă acestuia 
dacă are grijă de o persoană care îndeplinește criteriile medico-psihosociale de încadrare în 
grad de handicap, aflată la prima solicitare, potrivit proiectului de lege ce, după ce a fost votat 
la Senat, merge la votul decisiv al deputaților, similar cu situațiile în care salariații au grijă de 
persoane bolnave de cancer sau de un copil bolnav. 
 
Durata concediului pentru îngrijirea unei persoane cu dizabilități va fi de cel mult 30 de zile 
calendaristice pe an. Acest concediu medical se va putea acorda doar salariaților care au un 
stagiu de cotizare de cel puțin șase luni în ultimul an. 
 
Pentru a putea cere un astfel de concediu, salariatul care îngrijește o persoană cu dizabilități va 
trebui s-o însoțească, cu acordul acesteia, la evaluările medicale de specialitate, investigaţii şi 
evaluarea psihologică, ce sunt necesare întocmirii dosarului de încadrare în grad de handicap. 
 
Totodată, va trebui să fie prezent și la evaluarea realizată de Serviciul de evaluare complexă 
din cadrul Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului. 
 
De fapt, acest concediu medical va putea fi cerut în perioada cuprinsă între data eliberării 
scrisorii medicale tip de la medicul de familie şi data eliberării certificatului de încadrare în 
gradul de handicap. 



12 
 

 
Indemnizația aferentă concediului pentru îngrijirea unei persoane cu dizabilități va fi de 85% 
din baza de calcul, care, potrivit OUG 158/2005, este, de principiu, media veniturilor brute 
lunare din ultimele șase luni. 
 
În acest an a mai apărut un tip de concediu medical plătit. Mai exact, începând cu luna aprilie, 
cei ce au grijă de bolnavi de cancer pot cere anual un concediu plătit de 45 de zile. 
 
Apoi, pentru că am amintit de concediul pentru îngrijirea copilului bolnav, printr-un proiect de 
lege apărut recent se dorește schimbarea regulilor acordării lui, astfel încât salariații să își poată 
lua concediu medical pentru îngrijirea copilului bolnav până când acesta împlinește vârsta de 
12 ani, nu de doar șapte ani, așa cum este în prezent. 
 
Atenție! Pentru a se putea aplica, proiectul de lege trebuie să primească votul deputaților, să 
fie promulgat și publicat în Monitorul oficial. 
LIBERTATEA.RO 
Medicamente expirate administrate în centrele pentru vârstnici din Arad. 
DSP a dat amenzi de peste 55.000 de lei 
Mihai Toma, 10 octombrie 2022 
 
Direcția de Sănătate Publică (DSP) Arad a efectuat, în cursul săptămânii trecute, prin Serviciul 
Control, mai multe controale care au vizat centrele rezidențiale pentru persoanele vârstnice și 
copii/ tineri cu deficiențe neuropsihiatrice. Au fost găsite numeroase nereguli, scrie publicația 
locală Arad Online. 
 
Inspectorii sanitari au descoperit că într-un centru de vârstnici erau utilizate produse biocide 
pentru igienizarea spațiilor comune, care aveau termenul de valabilitate expirat.  
De asemenea, persoanelor internate le erau administrate drept tratament medicamente cu 
termenul de garanție depășit.  
 
Tot în centrele de vârstnici, inspectorii sanitari au determinat faptul că acțiunile de combatere 
a insectelor și rozătoarelor nu au fost efectuate conform graficului.  
 
Proprietarul unuia dintre centrele de vârstnici se face vinovat și de neîntreținerea în stare de 
curățenie și funcționare a instalațiilor interioare de evacuare a apelor uzate. În ceea ce privește 
partea de bucătărie și cantină a centrelor de vârstnici, administratorii nu dau importanță 
obligației de a păstra câte o probă din fiecare fel de mâncare servit, timp de 48 de ore, în spații 
frigorifice proprii. 
 
O serie de nereguli au fost depistate și la un centru pentru copii și tineri cu deficiențe 
neuropsihiatrice: neefectuarea periodică sau după necesitate a lucrărilor de igienizare și 
revizuire a instalațiilor sanitare, precum și a lucrărilor de recondiționare a clădirilor, dar și 
depozitarea, chiar și provizorie, a ambalajelor de transport ale produselor alimentare în condiții 
care pot determina contaminarea acestora. 
 
În urma verificărilor efectuate la cele patru centre de vârstnici, inspectorii DSP au aplicat 
sancțiuni contravenționale în valoare totală de 53.000 de lei. De asemenea, centrele pentru copii 
și tineri cu afecțiuni neuropshihiatrice au fost amendate cu 3.200 de lei. 
 
 
HOTNEWS.RO 
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UE va prelungi cu un an statutul de protecție al refugiaților ucraineni 
Sebastian Jucan, 10 octombrie 2022 
 
Uniunea Europeană a anunțat luni că va extinde până în 2024 o schemă de protecție la nivelul 
întregului bloc comunitar pentru refugiații ucraineni, relatează AFP și Barrons. 
 
Comisarul european pentru Afaceri Interne, Ylva Johansson, a făcut anunțul luni după-amiaza 
în contextul atacurilor cu rachete lansate în cursul dimineții asupra mai multor orașe ucrainene, 
inclusiv împotriva Kievului. 
 
Potrivit ultimului bilanț publicat în jurul orei 15:00 de autoritățile ucrainene, numărul morților 
a crescut la 11, majoritatea în Kiev, în timp ce cel al răniților este de cel puțin 64. 
 
Johansonn a mai precizat că ucrainenii din UE care au ales să se întoarcă în țara lor își pot 
menține statutul de refugiat atâta timp cât au notificat țara UE relevantă despre mutarea lor. 
 
Comisarul european, care spune că decizia a fost luată înaintea atacurilor de luni, le-a mai 
declarat jurnaliştilor că 4,2 milioane de ucraineni beneficiază în prezent de protecţie temporară 
în cadrul schemei UE, care le oferă dreptul de a trăi şi de a lucra în orice ţară din UE şi de a 
beneficia de ajutor pentru locuinţe şi şcolarizare. 
 
Măsurile luate de Uniunea Europeană pentru refugiații ucraineni 
Programul, pe care UE l-a activat în data de 4 martie, trebuia inițial să se desfășoare pe o 
perioadă de un an, până în martie anul viitor, cu opțiunea de reînnoire. 
 
Dar Johansson a anunțat luni că acesta „va continua să fie în vigoare cel puțin până în martie 
2024”. 
 
Ea a spus de asemenea că o regulă din schemă care stipula că statutul de protecție temporară 
se încheie odată ce o persoană s-a întors în țara sa a fost schimbat. 
 
„Am decis că nu trebuie să vă anulați înregistrarea când vă întoarceți, vă puteți păstra protecția 
temporară pe care ați primit-o într-un stat membru”, le-a transmis ea refugiaților ucraineni. 
 
„Singurul lucru pe care trebuie să-l faceți este să anunțați autoritățile naționale sau locale din 
țara ta gazdă că te întorci înapoi în Ucraina”, a explicat Ylva Johansson. 
 
 
SPYNEWS.RO 
Acces Direct. Copil bătut cu pumni și picioare la școală. Mama cere ajutor, 
pentru că băiețelul nu mai vrea să meargă cursuri de frică 
Cristina Pleșoianu, 10 octombrie 2022 
 
O mamă din Giurgiu cere ajutor pentru copilul ei, care a fost bătut în mod repetat la școală. 
Femeia susține că băiețelul ei a fost bătut cu sălbăticie de un alt coleg, iar învățătoarea și 
conducerea unității de învățământ nu vor nici măcar să dezbată această temă cu ea și chiar i-ar 
fi adresat injurii. 
 
Mama cere ajutor pentru copilul ei 
Băiețelul ar fi bătut în mod regulat 
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Un copil de 10 ani din comuna Greaca, județul Giurgiu, ar fi bătut cu pumni și picioare la școala 
la care învață și nimeni nu ar lua măsuri în acest caz. Mama băiețelului susține că micuțul nu 
mai vrea să meargă la școală de frică, iar învățătoarea lui nu consideră că situația ar fi una 
îngrijorătoare. 
 
Copil de 10 ani, bătut cu sălbăticie la școală 
Femeia și-a prezentat cazul la Acces Direct și a mărturisit că s-a săturat să-și vadă copilul 
venind bătut de la școală. Agresorul ar fi un coleg de clasă care ar fi violent și cu alți copii, iar 
învățătoarea consideră că este vorba despre o situație normală, pe care nu are cum s-o 
controleze. Cât despre directoare, mămica disperată susține că a contactat-o telefonic, iar 
aceasta a avut o atitudine ostilă, a refuzat să discute cu ea pentru rezolvarea situației și chiar i-
ar fi adresat injurii. 
 
În acest context, băiețelul de 10 ani refuză să se mai ducă la cursuri, de teamă că va fi bătut din 
nou de colegul său. Mama bătăușului ar fi spus că nu are ce să-i facă acestuia și i-a oferit ca 
soluție mămicii victimei să-și scoată copilul de la acea școală. 
 
Totodată, mama victimei susține că sunt și alți părinți ai căror copii sunt agresați fizic de 
respectivul coleg, dar s-ar teme să vorbească public despre ceea ce se întâmplă. 
 
Între timp, implicarea televiziunii în acest caz ar fi fost motivul pentru care învățătoarea ar f 
făcut în cele din urmă o ședință cu părinții, la care i-a sus mamei elevului agresiv că acesta „nu 
mai are voie” să-l lovească pe băiețelul Elenei (nume fictiv). 
 
Declarațiile mamei copilului agresiv 
Pentru echipa Acces Direct, mama elevului agresiv a declarat că ceea ce se întâmplă între cei 
doi copii ar fi doar certuri și incidente normale pentru vârsta lor și susține că niciodată nu a fost 
vorba despre acte de violență exagerate. 
 
De asemenea, femeia a spus și ea ca mamă nu a simțit nevoia să ia măsuri când copilul ei a 
venit acasă „cu gumă în păr sau agresat”. 
 
Din păcate, cazul nu este o raritate, problema bullying-ului din școli fiind o problemă la nivel 
național. 
 
 
PRESASM.RO 
Povestea pedofilului din Satu Mare. ”Agăța” și agresa o minoră în public. 
Un jandarm l-a prins în flagrant 
10 octombrie 2022 
 
Un bărbat, în vârstă de 57 de ani, divorţat, fără ocupaţie și fără loc de muncă, cu antecedente 
penale, în prezent în Penitenciarul Oradea, a fost trimis luna aceasta în judecată pentru 
săvârşirea infracțiunii de agresiune sexuală în formă continuată. Acesta a agresat în mod repetat 
o minoră, în vârstă de 11 ani, fiind salvată după ce un jandarm a văzut totul, după cum a 
informat PresaSM în 7 iulie 2022. 
 
Conform informațiilor PresaSM, inculpatul locuiește pe străzi de 33 de ani și dormea în niște 
tufișuri din zona unei biserici. Iniţial cei doi au dezvoltat o relaţie de prietenie, însă la un 
moment dat inculpatul a început să o mângâie pe cap, iar ulterior a atins-o şi a mângâiat-o, în 
repetate rânduri, pe sâni, fund şi în zona vaginului şi a sărutat-o, dând minorei o anumită sumă 
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de bani (10 lei, în medie) aproape de fiecare dată după ce o mângâia. Pentru a nu trezi 
suspiciuni, agresorul le spunea trecătorilor că este nepoata lui. 
 
Salvarea minorei s-a produs în data de 07.07.2022, în jurul orei 12:00, atunci când un jandarm 
– aflat la serviciu – uitându-se pe geam, a surprins în parcul de lângă sediul Inspectoratului 
Județean de Jandarmi Satu Mare două persoane care i-au atras atenția în mod special. Era o 
fetiță și un bărbat cărunt. S-a uitat mai mult timp la aceștia pe geam și a observat că iniţial se 
jucau, în sensul că, bărbatul fugea după fetiță să o prindă și râdeau. 
 
La scurt timp, bărbatul a început să o ia în brațe pe minoră, după care a început să o mângâie 
pe sâni și pe fund, fetița părând să fie familiarizată cu aceste gesturi, mai mult de atât, aceasta 
râdea și zâmbea. Bărbatul a încercat să o sărute, dar minora părea să se joace cu el respingându-
l, dar s-a lăsat și pupată pe obraz și gură. 
 
În acel moment, jandarmul a ieșit din birou cu intenția de a merge la aceștia în parc să îi 
legitimeze, însă pe când a ajuns în parc, aceştia au plecat. La ora 16.30, a ieșit de la serviciu și 
s-a dus, alături de fiul său, în parcul în care i-a văzut pe cei doi la ora prânzului. În parc a 
observat că minora se afla în leagăn, iar pe o bancă se afla și bărbatul. În acel moment i-a sunat 
pe cei patru subofițeri aflați în serviciu pe grupa de intervenție și le-a spus să vină în parc pentru 
a-i legitima pe cei doi. 
 
Cei patru jandarmi s-au deplasat la faţa locului, unde i-au găsit pe cei doi, inculpatul stând pe 
o bancă, iar persoana vătămată într-un leagăn. După ce l-au legitimat pe inculpat, acesta le-a 
spus că minora este nepoata sa, cunoscând numele complet al fetei, data naşterii şi adresa de 
domiciliul. La rândul său, minora le-a spus că inculpatul este bunicul său, iar cei patru s-au 
deplasat împreună cu minora la domiciliul acesteia, unde asistentul maternal le-a spus că l-a 
mai văzut pe acel bărbat în prezența minorei și că o urmărește. 
 
Audiat în calitate de suspect, agresorul a recunoscut faptul că se întâlneşte cu minora de mai 
mulţi ani, respectiv că o atinge în zonele intime. Pe minoră a cunoscut-o în urmă cu trei ani la 
un spațiu de joacă, iar la un moment dat a intrat în vorbă cu ea. Astfel, pe parcursul anilor a 
ajuns să o cunoască foarte bine, să îi afle toate datele de stare civilă respectiv nume prenume, 
data nașterii, domiciliu și faptul că nu locuiește cu părinții și că este în grija unui asistent 
maternal. 
Cert este că acum individul își așteaptă pedeapsa de la magistrații Judecătoriei Satu Mare. 
 
 
IMPACT.RO 
Sfârșitul carierei primarilor și parlamentarilor abuzatori de minori se 
votează mâine în Parlament: „Din păcate trăim într-o cultură a abuzului față 
de copii” 
Gabriela del Pupo, 10 octombrie 2022 
 
În plin scandal dintre PSD și PNL privind aleși locali implicați în abuzuri de minori cele două 
partide vor trebui să voteze dacă vor mai permite astfel de derapaje în continuare. Inițiativa 
vine din partea unui parlamentar din opoziție care spune că legislația românească are carențe 
mari în ceea ce privește protecția minorilor împotriva abuzurilor de orice fel. Cătălin Teniță a 
explicat în exclusivitate pentru Impact.ro ce conține proiectul care îi va împiedica pe cei care 
au comis abuzuri împotriva minorilor să ocupe o funcție publică. 
 
„Trebuie să începem cu politicienii, dar va trebui să ne uităm și spre educație” 
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Mâine societatea românească ar putea să beneficieze de o schimbare radicală, dacă legea 
propusă de parlamentarul REPER va trece de votul din Camera Deputaților. Scandalurile în 
care sunt implicați politicieni, primari, sau alte categorii de aleși locali privind abuzul minorilor 
sunt prezentate deocamdată în spațiul public doar pentru ca respectivii aleși să primească 
dezaprobarea societății. La nivel politic nimic nu îi împiedică să își continue activitatea, iar de 
multe ori fapte din trecut nu reies nici măcar în campania electorală. Cătălin Teniță a inițiat un 
proiect de lege care urmează să intre la vot mâine, după ce va fi perfectat în comisia de 
specialitate, și care urmează să schimbe paradigma privind evaluarea moralității aleșilor. 
 
„Amendamentul schimbă niște formalități, ‘nu pot fi aleși cei care au comis abuzuri contra 
minorilor’ în ‘nu pot candida’ să se pună un filtru nu la validarea de către judecător ci la 
momentul înscrierii în cursa electorală. Ne dorim să avem o lege care să evite pentru viitor ca 
parlamentarii, primarii, sau membrii consiliilor județene să fi comis infracțiuni împotriva 
minorilor, orice ține de integritatea lor fizică și psihică. 
 
Din păcate trăim într-o cultură a abuzului față de copii, și o spun cu toată responsabilitatea, noi 
trebuie să începem cu politicienii, dar va trebui să ne uităm și spre educație, adulții care nu au 
neapărat o funcție publică sau în societatea vizibilă. Din păcate vedem preoți care au săvârșit 
astfel de fapte, trebuie să ne îndreptăm și împotriva altor categorii profesionale.” spune 
deputatul. 
 
„Proiect de lege legat de folosirea Registrului Abuzatorilor pentru a limita posibilitățile 
acestora” 
Două proiecte de lege care sunt esențiale pentru protecția minorilor lipsesc din legislație, o lege 
care să nu permită celor care au avut derapaje să mai interacționeze cu persoane vulnerabile, 
care vizează orice tip de abuz, și una care să stabilească criterii de moralitate în angajările din 
educație, religie sau divertisment, domenii în care interacțiunea cu copiii este inevitabilă. 
 
„Mai am un proiect de lege legat de folosirea Registrului Abuzatorilor pentru a limita 
posibilitățile acestora de a intra în contact cu persoane refugiate din Ucraina de exemplu, pentru 
că au fost cazuri de persoane care au fost condamnate pentru trafic de persoane, au fost eliberate 
și au încercat să facă trafic cu persoanele provenite din Ucraina. Proiectul de lege chiar spune 
că acest Registru chiar trebuie folosit pentru a crea o legislație subsecventă. 
 
Suntem în discuții cu Ministerul de Interne, ei spun că este considerată dublă reglementare. 
Sunt foarte multe cazuri, o să le arăt punctual. 
 
În continuare o să mă uit și la un alt proiect de lege care să implice folosirea registrului și pe 
zona de educație și pe zona de persoane care intră în contact cu persoane vulnerabile. Cifrele 
sunt în creștere, devenim o societate din ce în ce mai abuzivă.”, mai spune Cătălin Teniță. 
 
 
ZIARULDEIAȘI.RO 
Viață de copil distrusă de lentoarea birocrației ieșene. Un caz revoltător de 
la Belcești 
Alex Zănoagă, 10 octombrie 2022 
 
Autoritățile publice au reacționat cu viteza melcului într-un caz semnalat de o organizație 
neguvernamentală. Aceasta informase Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția 
Copilului despre situația cruntă a unei familii din Belcești, în care mama și cei șase copii erau 
supuși abuzurilor unui bărbat violent. Abia după mai bine de două luni, DGASPC a cerut 
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instanței scoaterea din familie a băiatului mai mare. Solicitarea a fost respinsă de judecători: 
după atâta vreme, nu se mai putea vorbi de „urgenţă”. 
 
Pe 14 iulie, Asociaţia Zâmbetul Nostru comunicase DGASPC situaţia dramatică a familiei, în 
care mama şi copiii erau victimele violenţei domestice exercitate de tată. Acesta era văcar în 
sat şi consuma alcool frecvent şi excesiv. Toate veniturile familiei, formate din alocaţiile 
copiilor şi bruma de bani câştigată de bărbat prin munca cu ziua, erau cheltuite aproape exclusiv 
de bărbat, pe alcool şi ţigări. Mama, probabil cu probleme psihice, incapabilă să-şi amintească 
numele tuturor copiilor sau zilele acestora de naştere, nu putea nici ea reprezenta un factor de 
echilibru în familie. Deseori, copiii erau alungaţi din casă, dormind pe lângă garduri sau sub 
podeţe. 
 
Familia beneficia de ajutoarele sociale standard, ca şi de sprijinul unor organizaţii 
neguvernamentale. Un ONG le renovase locuinţa, altul le acordase ajutoare materiale, altul 
venise cu un frigider nou, care stătea însă nefolosit. În urma semnalului de alarmă tras de 
„Zâmbetul nostru”, femeia şi copiii au fost internaţi pe 15 iulie în centrul pentru victimele 
violenţei domestice administrat de DGASPC. Chiar a doua zi, mama a cerut externarea, pentru 
a pleca la mama sa, tot în Belceşti. A fost lăsată să plece cu copiii, iar DGASPC a închis dosarul. 
Mama refuzase serviciile specializate, deci treaba era încheiată. 
 
Două luni au trecut degeaba 
Nu s-a mai întâmplat nimic timp de două luni, până când reprezentanţii asociaţiei au revenit cu 
o sesizare trimisă prin e-mail. La ora 23.00, copiii desculţi erau ţinuţi afară, ţipând după ajutor. 
Abia acum s-a ajuns la faţa locului, pentru a se verifica condiţiile în care locuiau şase copii. 
Serviciul local de asistenţă socială a comunicat că familia trăia într-o casă de două camere cu 
geamurile parţial sparte, fără lenjerie pe paturile extrem de murdare, cu podea denivelată de 
lut. Hainele murdare erau aruncate prin dulapuri. La 10°C, copiii erau desculţi, în tricouri şi 
pantaloni scurţi, nespălaţi. În curte erau câteva lemne, insuficiente pentru a încălzi casa măcar 
o săptămână. Oricum, focul nu era făcut. Ca alimente, familia avea numai câteva kilograme de 
cartofi. Unul dintre copii a povestit că în ziua respectivă mâncase doar o coajă de mămăligă 
dintr-o grămăjoară aflată pe masă. În schimb, mama susţinea că îi hrănise pe copii cu pârjoale. 
Când i s-a cerut să-şi îmbrace copiii corespunzător, a schimbat pe una dintre fetiţe într-o rochiţă 
de vară, cu bretele. Părea să nu înţeleagă că trebuie să-şi îmbrace copiii în funcţie de starea 
vremii. Din spusele vecinilor, băiatul mai mare îşi asumase cumva rolul de apărător al fraţilor 
mai mici şi mai încerca să-i despartă pe părinţi când aceştia se încăierau. De multe ori, el era 
cel bătut. 
 
Cei 5 copii mai mici au fost plasaţi de urgenţă în asistenţă maternală, doi dintre ei având nevoie 
şi de intervenţii medicale. Băiatul mai mare însă, în vârstă de 13 ani, a cerut însă cu insistenţă 
să rămână cu părinţii, refuzând orice măsură de protecţie. Pe 4 octombrie, la două luni şi 
jumătate de la prima sesizare, DGASPC a cerut în instanţă emiterea unei ordonanţe 
preşedinţiale care să permită plasamentul de urgenţă şi pentru acesta. Ordonanţa preşedinţială 
este o procedură specială prin care se pot dispune măsuri vremelnice cu aplicabilitate imediată, 
pentru păstrarea unui drept care s-ar păgubi prin întârziere sau prevenirea unei pagube 
iminente. 
 
Opinia magistraţilor 
În analiza cererii, magistraţii Tribunalului au constatat că DGASPC ceruse scoaterea din 
familie a copilului fără ca familia să fi fost informată şi fără ca măcar copilul să aibă cunoştinţă 
de acest demers. Copilului nu i se explicase nici ce presupunea demersul DGASPC, ca să-şi 
poată spună părerea în cunoştinţă de cauză. Judecătorii au subliniat că situaţia ar fi trebuit 
abordată cu delicateţe, tocmai din cauza ataşamentului copilului faţă de părinţi, pentru a i se 
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explica ce oportunităţi ar avea în afara familiei. „Deşi admite că există indicii suficiente la 
dosar care să permită concluzia că minorul în discuţie se află într-o situaţie de risc care poate 
fundamenta adoptarea unei măsuri de protecţie, Tribunalul nu consideră aceste indicii – 
fundamentate esenţial de precaritatea traiului şi violenţa domestică dintre soţi – pot constitui o 
bază suficientă pentru a dispune astăzi scoaterea minorului din familie, renunţând la nişte 
garanţii procesuale fundamentale: principiul dreptului la apărare şi principiul egalităţii 
armelor”, au precizat magistraţii. 
 
În plus, copilul era clinic sănătos, urma o şcoală şi nu se demonstrase că integritatea sa fizică 
ar fi fost afectată în familie. Decisive în decizia judecătorilor au fost cele două luni trecute fără 
ca autorităţile să fi mişcat vreun deget. „Cât timp DGASPC a cunoscut situaţia în care se afla 
minorul încă din 14 iulie 2022, cât timp reclamanta a reevaluat încă de la mijlocul lunii 
septembrie 2022 contextul familial şi a rămas în pasivitate până în 4 octombrie 2022, când a 
depus cererea supusă analizei, fără ca, în tot acest răstimp, nimic nou să apară în situaţia 
copilului, este evident că însăşi conduita reclamantei sugerează neîndeplinirea condiţiei 
urgenţei pentru luarea măsurii de protecţie pe calea ordonanţei preşedinţiale”, au încheiat 
judecătorii. Cererea DGASPC a fost respinsă, instituţia având încă deschisă calea apelului.   
 
 
 
EDUPEDU.RO 
Sunt 837 de preșcolari și elevi ucraineni înscriși în școlile din România cu 
statut de elev și cu studiile echivalate, spune secretarul de stat Florian 
Lixandru 
Ș.L., 10 octombrie 2022 
 
Peste 830 de preșcolari și de elevi ucraineni sunt înscriși în școlile din România cu statut de 
elev, “beneficiind de toate drepturile de care poate beneficia orice elev român”, cu studiile 
făcute în Ucraina echivalate și recunoscute la noi, a declarat secretarul de stat din Ministerul 
Educației (ME), Florian Lixandru, într-o emisiune la Canal33. Acesta a mai precizat că 
inspectoratele școlare județene organizează cursuri de limba română pentru refugiați și că “am 
încercat să venim cu un cadru legal mai flexibil pentru a începe aceste cursuri oricând este 
nevoie” pe parcursul unui an. 
“Săptămânal, inspectoratele școlare au raportat către ministerul Educației situația cererilor 
primite și a cererilor rezolvate. Dacă în anul școlar trecut discutam de aproximativ 4.000 de 
cereri pentru statut de audient, acum numărul fluctuează: unii vin ca să rămână, alții sunt în 
trecere. Cert este că, în anul școlar 2022-2023, avem 3.036 de elevi și preșcolari înscriși ca 
statut de audient în școlile publice și aproximativ 837 preșcolari și elevi înmatriculați cu statut 
de elev. O parte dintre ei și-au echivalat [studiile], beneficiază de recunoașterea studiilor 
efectuate în Ucraina și au fost înmatriculați cu statut de elev, beneficiind de toate drepturile de 
care poate beneficia orice elev român”, a spus Lixandru. 
 
“Nu este ușor să treci printr-o traumă așa cum au trecut ei. Am modificat legislația în vigoare 
printr-o ordonanță de urgență, creând posibilitatea ca acești copii și tineri, pentru că vorbim și 
de preșcolari, studenți, să fie integrați în sistemul de învățământ românesc. Astfel, elevii și 
preșcolarii au putut fi înscriși ca audienți în școlile publice din România. 
 
Conform acestei ordonanțe de urgență, la nivelul fiecărui inspectorat școlar județean (ISJ) a 
fost constituită o comisie care a preluat cererile primite din partea părinților, acolo unde există 
părinți, dar avem și situații în care (…) [copiii] sunt reprezentați de direcția generală de 
protecția copilului care i-au preluat și care au depus cereri pentru ca aceștia să fie înrolați ca 
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audienți, au fost repartizați de către aceste comisii de la ISJ-uri în școlile din proximitatea 
locului de cazare; s-a creat cadrul legal pentru a putea fi achitate cheltuielile de cazare și masă. 
(…)”, a mai declarat acesta. 
 
Admitere la liceu fără examen 
“Mai mult, am creat posibilitatea admiterii la liceu fără examen. Elevii din Ucraina pot fi admiși 
în clasa a IX-a de liceu fără examen, fără Evaluare Națională așa cum susțin elevii din România, 
peste numărul maxim de elevi la clasă. Ei sunt primiți peste numărul maxim de elevi la clasă 
(…) acolo unde au dorit, ei au fost înmatriculați. În momentul de față avem 837 de elevi și 
preșcolari înscriși, cu statut de elev”, a declarat secretarul de stat din Ministerul Educației. 
 
Cursuri de limba română care să poată fi urmate la cerere 
Întrebat de moderatoare în ce limbă învață copiii ucraineni de liceu în România, Florian 
Lixandru a spus că “cei înscriși în școlile publice din România învăță limba română. O parte 
dintre ei cunosc limba română, o parte dintre ei cunosc limba engleză și pot comunica. (…) 
Prezența la activități cu statut de audient a dezvoltat niște competențe minime de comunicare”. 
 
“Avem din 2009 o metodologie care ne permite să organizăm cursuri de limba română pentru 
refugiați în general. Aceste cursuri se realizează pe parcursul unui an școlar și au acces atât 
elevi, cât și adulți care vor să învețe limba română. Pentru ucraineni, am încercat să venim cu 
un cadru legal mai flexibil pentru a începe aceste cursuri oricând este nevoie. Inspectoratele 
școlare organizează astfel de cursuri, având profesori care pot preda și care sunt plătiți prin ISJ 
de către Ministerul Educației”, a mai spus acesta. 
 
“Avem 600 de elevi înscriși la activități extrașcolare. (…) Ei mai pot solicita servicii de 
consiliere psihopedagogică, de asistență medicală. Sunt și situații în care părinții nu vor să îi 
înscrie la școală, iar pentru cei care vor să rămână în legătură cu școala din Ucraina, ministerul 
Educației de la Kiev a pus la dispoziție o serie de platforme și de resurse”, a subliniat Lixandru. 
 
Proiect prin care “experți ai Ministerului Educației” analizează comparativ curriculumul 
ucrainean și cel românesc 
Secretarul de stat a menționat și despre o platformă unde școlile care au elevi refugiați ucraineni 
se înregistrează și completează date, pentru a putea fi sprijinite de autorități sau de UNICEF: 
“Avem un sprijin puternic din partea UNICEF cu care am elaborat o platformă de gestionare a 
acestor situații. Fiecare unitate de învățământ care școlarizează elevi ucraineni îi înregistrează 
nominal și pot completa în platformă despre nevoile lor: laptopuri, tablete, materiale de 
curățenie etc.”. 
 
“Din 15 octombrie va fi disponibil un număr de telefon la nivel național la care pot apela 
cetățenii pentru a afla informații din cele 6 zone (…). Ai posibilitatea să selectezi limba, 
ucraineană, română sau rusă, iar după ce alegi limba poți alege domeniul de interes: educație, 
sănătate, persoane vulnerabile ș.a.m.d.. Vor fi două persoane la capătul firului, pentru 
traducere. (…) Pe probleme de educație vor fi doi inspectori de la ISMB”, a mai spus Lixandru. 
 
Acesta a mai anunțat și un proiect al Ministerului în parteneriat cu Direcția Generală Sprijin 
pentru Reforme Structurale (DG REFORM) și cu Banca Mondială prin care “ne propunem să 
realizăm o analiză comparativă a curriculumului din Ucraina cu cel din România (…) pentru a 
sprijini colegii din inspectorate în găsirea diferențelor” când vine vorba de situații de echivalare 
a studiilor. De comparație se vor ocupa “experți din Ministerul Educației”, a mai spus 
secretarul. 
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ZIARPIATRANEAMȚ.RO 
Bătaie de joc. „Afaceri” la DGASPC Neamț cu hrana copiilor 
instituționalizați 
Redacția, 10 octombrie 2022 
 
Un control al Curții de Conturi efectuat pe perioada anului 2021 la DGASPC Neamț confirmă 
suspiciunile noastre și nu doar ale noastre. Încă din luna iunie am avertizat că sunt mari 
probleme la această instituție care rulează bugete incredibil de mari pe motiv de „asistență 
socială și protecția copilului”. 
 
Auditorii de la Curtea de Conturi au identificat în urma controlului „cheltuieli supraevaluate 
sau majorate nejustificat peste consumul specific, reprezentând contravaloarea alimentelor date 
în consum în cursul anului 2021.” 
 
Prin sondaj, echipa de audit a constatat înregistrarea unor cantități supraevaluate aferente 
consumului de alimente în cursul anului 2021 comparativ cu numărul de beneficiari de servicii 
sociale instituţionalizați în cadrul Complexului de Servicii Elena Doamna – casa Felicia. 
Valoarea abaterii constatate: 17.324,16 lei. O abatere care are ca paravan cea mai vulnerabilă 
categorie socială din Neamț: copiii instituționalizați. 
 
„Analizând documentele justificative de înregistrare consumurilor de alimente, respectiv „Fişa 
zilnică de alimente” se constată ca în anumite zile sunt eliberate în consum cantități peste 
meniul zilnic stabilit şi cantităţi peste limita maximă prevăzută în Ordinul 1563 din 12.09.2008 
”pentru aprobarea Listei alimentelor nerecomandate preșcolarilor şi școlarilor și a principiilor 
care stau la baza unei alimentații sănătoase pentru copii şi adolescenţi”. 
 
Faţă de cele prezentate, auditorii publici externi au analizat documentele prezentate de entitate 
şi au constatat că fişele zilnice de alimente nu sunt întocmite conform legislaţiei în domeniu 
respectiv Ordin nr. 2.634/ 2015 privind documentele financiar-contabile astfel: 
 
- deși documentul specificat mai sus servește la stabilirea meniurilor zilnice, la calculul 
alocaţiei de hrană şi urmărirea încadrării în nivelul acesteia, acesta nu este completat cu 
informaţiile obligatorii cerute de legislaţie, astfel nu se poate urmări dacă cantitățile eliberate 
din magazie și date în consum sunt cele reale conform consumului specific corelat cu rețetele 
folosite. 
- nu există centralizatorul întocmit pe meniuri pe cantităţi de alimente necesare pentru 
prepararea hranei; 
- fişele zilnice de alimente nu sunt aprobate de ordonatorul de credite sau de alte persoane cu 
responsabilități în domeniu şi nici nu sunt vizate de compartimentul financiar contabil; 
- nu este calculată valoarea consumurilor efective; 
- nu este completată rubrica cu recapitulația cheltuielilor pentru hrană, numărul de porții 
preparate și rămase, la sfârşitul zilei, alimentele restituite. 
 
De asemenea, nu sunt corelate consumurile de alimente și ingrediente cu necesarul de calorii 
și cu necesarul estimativ zilnic al diferitelor grupe de alimente pentru alcătuirea dietei copiilor 
și adolescenților. Astfel sunt date în consum alimente cu conținut caloric cu mult mai mare 
peste necesarul zilnic de calorii. 
 
Lipsa cantităţii de alimente şi ingrediente aferente rețetelor stabilite în meniuri, cât şi 
completarea incorectă a fişelor zilnice de alimente creează incertitudine asupra legalității 
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cheltuielilor cu alimentele date în consum suportate din fonduri publice.”, se arată în raportul 
Curții de Conturi. 
 
Curtea de Conturi consideră că principala cauză a acestor prejudicii este dată de funcționarea 
defectuoasă a formelor de control intern și exercitarea unei activități necorespunzătoare de 
către managementul entității. Practic vorbim de suspiciuni rezonabile că există consumuri 
supranormate/nereale și, implicit, cheltuieli nejustificate. Nu se poate demonstra că sumele 
înregistrate pe cheltuielile DGASPC Neamț sunt reale. 
 
Este clar că acest prejudiciu trebuie recuperat, rămâne văzut de la cine. Oricum, faptul că 
instituția care ar trebui să protejeze copiii în Neamț face asemenea lucruri tocmai cu hrana 
acestora ar trebui să ridice mari semne de întrebare cu privire la ceea ce se întâmplă de fapt în 
domeniul asistenței sociale din județ și cine se îmbogățește din asta. 
 
 
 
BOTOȘĂNEANUL.RO 
Elev de 13 ani de la Liceul Sportiv BĂTUT de profesorul de sport, Poliția a 
început o anchetă 
10 octombrie 2022 
 
Incidentul violent a avut loc săptămâna trecută, la Liceul cu Program Sportiv din municipiul 
Botoșani. 
 
Ar fi fost lovit de mai multe ori de profesor 
Un elev în vârstă de 13 ani ar fi fost lovit de mai multe ori de profesorul de sport. Ar fi povestit 
acasă ce i s-a întâmplat iar părinții au depus o plângere la Poliție. 
 
„Polițiștii din cadrul Poliției Municipiului Botoșani au fost sesizați cu privire la faptul că un 
minor de 13 ani ar fi fost agresat de către un profesor, în timp ce se afla la unitatea de învățământ 
la care este elev, din municipiul Botoșani. În cauză se efectuează cercetări sub aspectul 
comiterii infracțiunii de purtare abuzivă, urmând să se stabilească dacă aspectele sesizate se 
confirmă, precum și împrejurările în care s-ar fi produs fapta”, Delia Nenișcu, purtător de 
cuvânt IPJ Botoșani. 
 
Polițiștii au informat atât Inspectoratul Școlar Județean (IȘJ) cât și Direcția Generală de 
Asistență Socială și Protecția Copilului (DGASPC)  cazul de violență de la Liceul cu Program 
Sportiv. 
 
Stop cazurilor de violență în școli 
„Condamn ferm cazurile de violență din școli și vom lua toate măsurile necesare pentru a 
preîntâmpina pe viitor astfel de situații care nu onorează pe nimeni. Lansez un apel public către 
toate cadrele didactice să nu apeleze la violență în relația cu elevii și cu alte persoane. Vom 
cerceta și noi, pe linie administrativă acest caz și vom lua măsurile care se impun, în cazul în 
care se confirmă”, Bogdan Suruciuc, inspector școlar general. 
 
Cercetarea disciplinară este efectuată la nivelul unității de învățământ. Până la prezentarea 
raportului dar și a cercetărilor Poliției, respectivul profesor beneficiază de prezumția de 
nevinovăție și continuă să meargă la ore. 
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„Vineri, în Consiliul de Administrație s-a constituit o comisie de cercetare disciplinară care va 
verifica toate aspectele și va înainta un raport către CA, exact cum spune legislația actuală. Și, 
în funcție de raportul dlor, de concluziile pe care le vor trage, atunci CA va decide”, Gabriel 
Hârtie, director LPS. 
 
Situațiile de acest fel sunt transmise ca informare și către Ministerul Educației. 
 
 
 
ZIUADECONSTANȚA.RO 
Individul care a violat o minoră în spatele unui bloc din Tomis Nord nu mai 
suportă arestul! 
Ionuț Zagoneanu, 10 octombrie 2022 
 
Procurorii din cadrul Parchetului de pe lângă Judecătoria Constanța au solicitat și obținut 
menținerea în stare de arest preventiv a individului acuzat că ar fi violat o fată, de 15 ani. 
 
Nemulțumit, cel în cauză a contestat decizia judecătoriei la Tribunalul Constanța, solicitând 
luarea unei măsuri preventive mai ușoare. 
 
Amintim că la data de 2 septembrie 2022, în jurul orei 22:30, polițiști din cadrul Secției 2 
Poliție au fost sesizați prin apel 112, cu privire la faptul că o minoră a fost victima unei 
infracțiuni de viol. 
  
Deplasați la fața locului polițiștii au constatat faptul că minora, de 15 ani, ar fi fost acostată de 
un bărbat, care ar fi constrâns-o să întrețină raporturi sexuale cu acesta. 
 
În urma verificărilor și investigațiilor efectuate, polițiștii au identificat bărbatul, de 24 de ani, 
acesta fiind reținut pentru 24 de ore și introdus în Centrul de Reținere și Arestare Preventiv. 
  
Ulterior, a fost prezentat Parchetului de pe lângă Judecătoria Constanța, cu propunere de 
sesizare a instanței de judecată, în vederea arestării preventive pentru 30 de zile, iar instanța a 
admis propunerea. 
  
În cauză, a fost întocmit un dosar de cercetare penală. 
 
 
 
NEWS.RO 
Ionuţ Stroe anunţă că APCE va adopta joi raportul care a făcut o radiografie 
a situaţiei democraţiei şi drepturilor omului în România, în ultimii ani: 
Raportul este unul pozitiv, ţara noastră este numită inclusiv "model de bune 
practici europene" 
Redacția, 10 octombrie 2022 
 
Deputatul PNL Ionuţ Stroe, preşedinte al delegaţiei României la APCE, anunţă că Adunarea 
Parlamentară a Consiliului Europei va adopta joi raportul care a făcut o radiografie a situaţiei 
democraţiei şi drepturilor omului în România, în ultimii ani, el precizând că raportul este unul 
pozitiv, iar ţara noastră este numită inclusiv "model de bune practici europene". 
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”Am început azi o săptămână plină de subiecte importante la Adunarea Parlamentară a 
Consiliului Europei de la Strasbourg. L-am avut invitat la şedinţa de Grup PPE pe unul dintre 
comandanţii regimentului Azov. Pentru mine, a fost poate cea mai importantă întâlnire a 
săptămânii: Serhii Tsisaruk este cu adevărat un erou pentru ţara sa, dar şi pentru lupta în numele 
valorilor democratice. Rănit, el a ales să vină în faţa noastră azi, iar mărturiile lui 
cutremurătoare sunt o dovadă a ororilor şi violenţei arbitrare pe care Putin le-a adus în mijlocul 
Europei”, spune deputatul PNL. 
 
El arată că ”APCE va organiza săptămâna aceasta o dezbatere de urgenţă despre situaţia din 
Europa după invazia lui Putin, iar joi, Preşedintele Zelenskyy se va adresa plenului”. 
 
Potrivit lui Ionuţ Stroe, ”România se află şi ea pe agendă, iar joi vor adopta raportul care a făcut 
o radiografie a situaţiei democraţiei şi drepturilor omului în ţara noastră, în ultimii ani”. ”Vă 
pot spune încă de pe acum că raportul este unul pozitiv, care recunoaşte progresele României. 
M-am bucurat să văd că ţara noastră este numită inclusiv "model de bune practici europene", 
mai spune Stroe. 
 
El menţionează că, în calitate de preşedinte al delegaţiei României la APCE, va avea o întâlnire 
cu premierul Albaniei, dar şi cu reprezentanţii Canadei la Consiliul Europei. 
 
”Tot săptămâna aceasta, dezbatem recentele evoluţii ale conflictului dintre Armenia şi 
Azerbaidjan, după ce luna trecută cel puţin 100 de oameni şi-au pierdut viaţa. Nu în ultimul 
rând, APCE nu poate rămâne nepăsătoare la mişcarea femeilor din Iran, care luptă cu preţul 
vieţii pentru drepturile lor. Aşa cum ele au cerut, le vom "împrumuta" vocea noastră pentru 
viaţă şi libertate”, mai afirmă Stroe. 
 
 
 
ADEVĂRUL.RO 
În România, femeile nu sunt șefe nici măcar în domeniile unde sunt 
majoritare 
Daniela Șerb, 11 octombrie 2022 
 
Inegalitățile de gen din România sunt printre cele mai mari la nivel european, potrivit unui 
raport al Fundației Friedrich-Ebert-Stiftung. Situația nu s-a îmbunătățit în ultimii ani, ba 
dimpotrivă, atrag atenția sociologii. 
 
În ritmul în care societatea românească se preocupă să elimine decalajele de gen, femeile din 
România ar mai avea cel puțin încă un veac de inegalitate de înfruntat, notează un raport al 
Fundației Friedrich-Ebert-Stiftung (FES), cea mai veche fundație politică din Germania. Cel 
puțin asta este ceea ce sugerează evoluția indicelui parității de gen calculat de Forumul 
Economic Internațional în 2021. Raportul Forumului arată că, pentru majoritatea țărilor ce au 
aparținut fostului bloc socialist, decalajele de gen ar putea fi eliminate abia peste 134 de ani, 
un declin față de evaluarea din 2020 care indica o durată de 107 ani. România se remarcă prin 
regresul cel mai pronunțat comparativ cu restul țărilor luate în considerare – 2,4 puncte 
procentuale. 
 
„Existența inegalităților de gen pleacă de la o constatare banală, dar grăitoare: a te naște femeie 
implică în continuare o probabilitate mai mare să fii abuzată fizic și verbal, să-ți abandonezi 
studiile, să fii plătită mai puțin decât colegul tău pentru același tip de activitate, să porți singură 
responsabilitatea creșterii copiilor sau a îngrijirii părinților, să accesezi cu dificultate anumite 
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servicii medicale sau să fii ucisă de partenerul de viață”, punctează sociologii care au scris 
raportul FES. 
 
Salarii mai mici pentru femei în sectoare-vedetă 
În România, subliniază autorii, inegalitatea de venit în rândul populației generale este a doua 
cea mai mare din UE, după Bulgaria. „În același timp, decalajul de remunerare între femei și 
bărbați este printre cele mai mici, România părând mai avansată din acest punct de vedere decât 
majoritatea țărilor occidentale. Problema României nu ar fi neapărat inegalitatea dintre femei 
și bărbați, ci mai degrabă cea dintre bogați și săraci. Un decalaj mic de remunerare între femei 
și bărbați ar trebui să se traducă într-o oarecare egalitate între femei și bărbați și pe piața 
muncii”, se mai arată în raport. 
 
Cu toate acestea însă, în România, salariile femeilor din sectoare-vedetă precum IT&C sunt cu 
peste un sfert mai mici decât cele ale bărbaților, iar participarea femeilor pe piața muncii este 
mult mai scăzută decât a bărbaților. 
 
Ponderea femeilor în populația ocupată a ajuns în 2020 la 42,6%, de departe cel mai redus nivel 
din ultimele două decenii și jumătate. Femeile sunt subreprezentate nu doar în populația de 
salariați (43,7% în 2020, mai puțin decât în urmă cu zece ani), ci și în populația de lucrători pe 
cont propriu și în populația de patroni. Singura categorie dominată clar de femei este cea a 
lucrătorilor familiali neremunerați, a căror situație este de departe cea mai precară și care în 
multe privințe pot fi asociați populației neocupate. 
 
De cele mai multe ori, persoanele inactive sunt dependente de veniturile membrilor familiilor 
lor, nu au șansa unei cariere profesionale și prestează muncă domestică neremunerată. Femeile 
din România sunt în continuare mult mai expuse acestor riscuri decât bărbații, mai notează 
raportul FES. 
 
Care sunt domeniile hiperfeminizate 
Sectoare precum sănătatea, educația, băncile și asigurările erau dominate de femei în proporție 
de 70%, în 2020, în timp ce construcțiile, industria extractivă sau transporturile sunt 
hipermasculinizate (sub 25% femei). Din 2008 până în prezent, dintre sectoarele feminizate, 
doar în HoReCa s-a observat o reducere a feminizării, în timp ce multe sectoare masculinizate 
și-au accentuat această caracteristică. 
 
Dar, chiar și în interiorul sectoarelor în care majoritare sunt femeile, se constată inegalități 
întrucât în funcții de conducere se află majoritari bărbații. De exemplu, exemplifică autorii, în 
sociologie – unde populația absolvenților este în mod covârșitor compusă din femei (82% în 
România, față de 72% la nivelul UE) –, perspectivele de carieră în domeniu sunt limitate, 
profesorii universitari sunt preponderent bărbați. În domeniul educației se constată o scădere 
dramatică a feminizării pe măsură ce se trece de la sistemul de educație timpurile la cel 
universitar. 
 
Regăsim aceeași situație și în sistemul de sănătate, unde personalul sanitar mediu este 
predominant feminin, feminizarea scăzând vizibil în cazul medicilor. „Mai concret, 
feminizarea scade pe măsură ce cresc prestigiul, complexitatea, remunerarea și, în general, 
beneficiile rezultate din munca educațională. Chiar și în sectoarele de activitate hiperfeminizate 
(care deja le plasează într-o bună măsură într-o poziție de inferioritate pe piața muncii), femeile 
au șanse semnificativ mai mari decât bărbații de a ocupa poziții inferioare”, atrag atenția autorii. 
 
Factorii care modelează traseul în viață 
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„Inegalitățile dintre femei și bărbați pot fi înțelese doar dacă le privim în relație cu alte forme 
de inegalitate care structurează șansele sociale ale persoanelor. Factori precum situația socială 
și economică a familiei de origine, nivelul de educație atins, profesia și ocuparea, afilierea etno-
culturală și religioasă, starea de sănătate și dizabilitatea, apartenența la un grup minoritar 
stigmatizat, statutul de părinte și situația familială modelează traseele de viață”, a comentat 
sociologul Cristina Raț, lector la Departamentul de Sociologie al Universității „Babeș-Bolyai” 
din Cluj-Napoca. 
 
Pentru o analiză mai nuanțată, este necesar să introducem mai mulți factori în analiză, mai 
spune aceasta: „Spre exemplu, conform datelor Eurostat, în anul 2021, pentru categoria de 
vârstă 18-64 de ani, rata de ocupare a fost de 55% în rândul femeilor și 75% în rândul bărbaților. 
Comparativ, media la nivelul Uniunii Europene a fost 65% pentru femei și 76% pentru bărbați”. 
 
Însă, adaugă specialistul, aceste rate, mai ales în cazul femeilor, diferă semnificativ în funcție 
de nivelul de educație: „Dacă în cazul femeilor cu nivel de educație scăzut (zece clase sau mai 
puțin) rata ocupării a fost de doar 26% (comparativ cu media UE de 43%), în cazul femeilor 
cu studii superioare (universitare sau postuniversitare) rata ocupării a fost de 86% (puțin peste 
media UE de 82%). Și în cazul bărbaților există această discrepanță, dar este mai redusă: rata 
de ocupare a fost de 61% pentru cei cu studii scăzute și de 90% pentru cei cu studii superioare. 
Aceste cifre au fost relativ stabile în ultimul deceniu”. 
 
Servitoare în casă sau lucrătoare neplătite 
Ratele scăzute de ocupare în rândul femeilor cu nivel redus de educație (25-26% în perioada 
2012-2021) se explică în mare parte prin nevoia de a-și folosi puterea de muncă pentru a 
satisface nevoile de îngrijire a membrilor familiei: nu doar copii, dar și vârstnici, mai ales în 
condițiile disponibilității scăzute a serviciilor de îngrijire la domiciliu și a costurilor ridicate 
ale celor care există, a adăugat Cristina Raț. 
 
„O altă explicație o constituie munca femeilor în sectorul informal, foarte precarizat, din țară 
și din străinătate, în condițiile în care fie nu au acces la muncă salariată, fie salariul primit nu 
asigură un nivel de trai decent. Un exemplu grăitor oferit de studiul FES este situația femeilor 
care lucrează în industria textilă, un sector feminizat în proporție de 85%, unde proporția 
contractelor individuale de muncă cu salariul minim pe economie a fost de circa 57%”. 
 
Educația superioară generează mai multe resurse 
Diferențele dintre ratele de ocupare ale femeilor în funcție de nivelul de educație se mențin și 
dacă luăm în considerare statutul lor de mamă, mai spune universitarul: „Astfel, conform 
datelor Eurostat, în 2021, în rândul mamelor cu un nivel de educație superior (universitar sau 
postuniversitar) și care aveau trei sau mai mulți copii, rata ocupării a fost de 78,5% în România 
(media UE 79%), o rată ridicată, dar sub valoarea de 86% pentru cele cu studii superioare în 
general, în România. Nivelul de educație superior corelează cu venituri mai ridicate și relativ 
stabile, în același timp populația cu educație superioară (universitară) se concentrează în mediul 
urban și periurban din regiunile mai dezvoltate, unde disponibilitatea serviciilor de îngrijire a 
copilului mic este mai bună. Prin urmare, femeile cu studii superioare au mai multe resurse 
pentru a-și menține participarea în muncă și autonomia financiară, chiar dacă aderă la un model 
cultural al familiei cu mai mulți copii”. 
 
În contrast, mamele cu trei sau mai mulți copii și nivel de educație scăzut au avut o rată a 
ocupării de doar 20%, ușor sub rata de 26% înregistrată pentru femeile cu acest nivel de 
educație, în general. 
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ZIDEZI.RO 
România, monitorizată de Consiliul Europei 
Redacția, 11 octombrie 2022 
 
O delegaţie a Congresului Autorităţilor Locale şi Regionale va face în 12 şi 13 octombrie vizite 
de monitorizare la Bucureşti, Giurgiu şi Frăteşti (județul Giurgiu) pentru a evalua 
implementarea în România a Cartei Europene a Autonomiei Locale după primul raport de 
monitorizare adoptat de Congres în 2011, anunţă Consiliul Europe. 
Din delegaţie fac parte raportorii Marc Coors din Belgia (Grupul Independent şi Liberal 
Democrat din Congres – GILD) şi David Eray din Elveţia (Grupul Partidului Popular European 
– PPE/CCE). 
 
Raportorii se vor întâlni cu ministrul dezvoltării, lucrărilor publice şi administraţiei, Attila 
Cseke, cu Vasile-Daniel Suciu, vicepreşedinte al Camerei Deputaţilor, cu Virgil Guran, 
vicepreşedinte al Senatului, şi cu preşedintele Curţii de Conturi, Mihai Busuioc. Delegaţia va 
discuta şi cu Zsolt Molnar, adjunct al Avocatului Poporului pentru drepturile omului, şi cu 
reprezentanţi ai Ministerului Finanţelor. 
 
Sunt programate şi întâlniri cu preşedinţi ai asociaţiilor naţionale ale autorităţilor locale şi 
regionale, cu reprezentanţi ai Curţii Constituţionale şi cu membri ai delegaţiei României în 
Congres. 
 
Raportorii vor discuta ultimele evoluţii ale autoguvernării locale cu primarii municipiilor 
Bucureşti şi Giurgiu şi cu cel al comunei Frăteşti, precum şi cu preşedintele Consiliului 
Judeţean Giurgiu. 
 
România a ratificat Carta Europeană a Autonomiei Locale în 1998 şi, ca toate statele semnatare, 
are obligaţia de a respecta prevederile documentului, reaminteşte comunicatul. Carta cere 
implementarea unui set minimal de drepturi, care formează baza autoguvernării în Europa. 
Congresul Autorităţilor Locale şi Regionale al Consiliului Europei asigură respectarea 
principiilor respective în cele 46 de ţări membre ale Consiliului. 
 
Congresul este o instituţie a Consiliului Europei care răspunde de întărirea democraţiei locale 
şi regionale în ţările membre. Este compus din două camere – cea a autorităţilor locale şi cea a 
regiunilor – şi trei comitete; reuneşte 612 oficiali aleşi, care reprezintă peste 130.000 de 
autorităţi locale şi regionale. 
Preşedintele Congresului este danezul Leendert Verbeek (grupul SOC/G/PD). Germanul Bernd 
Vohringer (PPE/CCE) este preşedintele Camerei Autorităţilor Locale, iar austriacul Harald 
Sonderegger (PPE/CCE) – cel al Camerei Regiunilor. 
 
Grupurile politice din Congres sunt Socialiştii, Verzii şi Democrat Progresiştii (SOC/G/PD), 
Partidul Popular European (PPE/CCE), grupul Independent şi Liberal Democrat (GILD) şi 
grupul Conservatorilor şi Reformiştilor Europeni (CRE). 
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INFORMAȚIAZILEI.RO 
Unele spitale refuză să aplice creşterile salariale prevăzute de lege 
11 octombrie 2022 
 
Federaţia Sanitas din România semnalează faptul că mai multe instituţii sanitare şi de asistenţă 
social refuză să pună în aplicare creşterile salariale prevăzute de OUG 115. ”Deşi a fost 
publicată în Monitorul Oficial Ordonanţa de urgenţă nr. 115/2022 care stabileşte creşteri 
salariale începând cu luna august 2022 pentru TOATE categoriile de salariaţi bugetari care nu 
beneficiază încă de salariul prevăzut de Legea 153/2017 pentru anul 2022 sunt instituţii sanitare 
de asistenţă socială care se încăpăţânează să interpreteze prevederile O.U.G. 115/2022 după 
bunul lor plac!” sesizează organizaţia sindicală printr-un comunicat. 
 
Sanitas reaminteşte că aceste creşteri salariale prevăzute de O.U.G. 115/2022 sunt pentru toate 
categoriile de angajaţi care nu au salariile la nivelul anului 2022, inclusiv cei care ocupă 
funcţiile din Anexa II a Legii 153/2017, mai precis şi registratorii, infirmierii, îngrijitorii, 
brancardierii etc. 
 
Federaţia SANITAS pune în vedere celor care refuză sau întârzie să pună în aplicare O.U.G. 
115/2022 că încalcă în mod flagrant un drept legal al salariaţilor. 
Organizaţia este hotărâtă să apere interesele membrilor Sanitas prin ”toate mijloacele legale pe 
care le avem la dispoziţie”. 
 
 
 
 

Pensiile vor creşte cu cel puţin 10%, a declarat 
Ministrul Muncii, Marius Budăi 

Realitatea Plus 10.10.22 
15:12:36 

Raport de zi MP4 

România se situează pe locul întâi în Uniunea 
Europeană în privinţa abandonului şcolar timpuriu, cu 
o rată de 15% 

PROTV 10.10.22 19:29:12 România eşuată MP4 

Poliţia Română a lansat o campanie de combatere a 
violenţei domestice, la câteva zile de când brăţara 
electronică de monitorizare a infractorilor a început să 
fie folosită în România 

PROTV 10.10.22 17:14:03 
Stop violenţei 
domestice MP4 

Medicul ginecolog Florian Robe de la Spitalului 
Polizu, acuzat că ar fi lăsat copiii născuţi prematur să 
moară, sau îi omora chiar el, pentru a nu mai ocupa un 
loc în incubator, îşi poate relua activitatea 

ANTENA3 10.10.22 
20:05:40 

Noi dezvăluiri în cazul 
medicului acuzat că a 
lăsat un copil să 
moară MP4 

Administraţia Prezidenţială l-a primit în audienţă pe 
Cristi Călin, presupusul călugăr-amant al deputatului 
Aurel Bălăşoiu şi care a spus că are mai multe 
documente cu înalte feţe bisericeşti "într-o postură 
intimă şi sexuală 

Romania TV 10.10.22 
23:09:55 

Călugărul şarlatan, 
acuzat că l-a şantajat pe 
deputat MP4 

Inspectorii DSP Arad au descoperit că într-un centru 
de vârstnici erau utilizate produse biocide pentru 
igienizarea spațiilor comune, care aveau teremenul de 
valabilitate expirat 

Romania Actualitati 
10.10.22 22:04:44 

Scandal la Centrul de 
Îngrijire al Vârstnicilor 
din Arad WAV 
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O femeie din comuna Scânteia, judeţul Iaşi, şi-a 
accidentat mortal copilul în timp ce încerca să 
parcheze o autoutilitară în curtea proprie 

Kanal D 10.10.22 19:02:41 
Şi-a călcat copilul cu 
maşina MP4 

Spitalul de Pediatrie din Ploieşti nu întruneşte 
condiţiile necesare desfăşurării în bune condiţii a 
actului medical 

Digi24 10.10.22 13:32:26 
Încă un paradox în 
sistemul de 
Sănătate MP4 

Peste un sfert dintre elevi susţin că au fost atinşi fără a 
fi de acord, conform unui studiu 

Romania TV 10.10.22 
11:40:09 

Cum sunt elevii hărţuiţi 
sexual, fenomen 
îngrijorător MP4 

Un bărbat şi-a pus nepotul în vârstă de 12 ani să 
conducă maşina pentru că el băuse 

ANTENA3 10.10.22 
06:15:34 

Un bărbat băut şi fără 
permis şi-a pus nepotul 
minor să conducă MP4 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


